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Idén lesz díszburkolat, 
Virág cukrászda... 

Ilyen felvételt alig egy hónap múlva ismét készíthetünk a Széchenyi téren. 
Május végén nyílik ugyanis a VI. Szegedi Borfesztivál. (Fotó: Nagy László) 
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Segítség 
a halászoknak 

M i n d -
össze egy 
hónap le-
f o r g á s a 
alatt Sze-
ged há-
romszor is 
b e m u t a t -

kozott a fővárosban. Más-
más jellegegel, de azonos 
céllal: a hazánkban akk-
reditált diplomáciai képvi-
seletek, a turisztikai iro-
dák, a külföldi cégek, de 
hazai érdeklődők is - is-
merkedjenek meg váro-
sunkkal, gazdasági, tudo-
mányos, kulturális értéke-
ivel. Mindez annál is in-
kább fontos, mert - dacá-
ra a Tiszán bekövetkezett 
hatalmas áradásnak - ha-
marosan kezdődik az ide-
genforgalmi idény, s arra 
minden eddiginél szerve-
zettebben készül a város. 
Hogy miként, arról Cson-
ka Gábort, a város straté-
giai alpolgármesterét kér-
deztük. 

- A fővárosban való bemu-
tatkozásaink során igyekez-
tünk teljes körű információt 
adni az érdeklődőknek. Eddig 
az Amerikai Kereskedelmi 
Kamara, az ITD Hungary Be-
fektetési és Kereskedelemfej-
lesztési Kht., valamint az Uta-
zás 2000 rendezvény által pre-
zentáltuk mindazt, amit váro-
sunkról tudni kell és az ér-
deklődők tudni akarnak. Ezek 
sikere egyébként abban van, 
hogy renegeteg személyes 
kapcsolat jött létre a város és 
az érdeklődő üzletemberek, tu-
risztikai irodák között, ame-
lyeket később nyilvánvalóan 
gazdasági kapcsolatokká lehet 
váltani - mondta Csonka Gá-

Jé estét. 
Szeged! 

Munkatársunktól 
Hétfőn este negyed nyolc-

kor soron következő adásá-
val je lentkezik a Szegedi 
Városi Televízión a Jó estét. 
Szeged! A magazinműsorból 
megtudhatják a nézők, mi 
történt, hogyan zajlott le a 
szakma kiváló tanulója ver-
seny a Móra Ferenc Szakkö-
zép- és Szakmunkásképző 
Iskolában. A műsor vendé-
ge: Miklós Mátyásné, az is-
kola igazgatója. A városban 
tervezett egészségügyi pri-
vatizációval kapcsolatos kér-
désekre válaszol dr. Bosnyá-
kovics Tünde , az önkor -
mányzat tanácsosa. A város 
tisztifőorvosa, dr. Hunyadi 
Ildikó pedig egy országos 
dohányzásellenes program-
ról beszél majd. A vtv ope-
ratőre, Szögi Lackó Nagyító 
cfmű etűdsorozatának követ-
kező része a régi szegedi 
épületek homlokzatáról, pár-
kányairól, ablakairól szól. 
Az adás része lesz 19.40-től 
az Aréna cfmű sportmaga-
zin, benne többek között a 
Szedeák bravúros győzel-
méről és a Snowfox tekecsa-
patának ba jnoki a ranyér-
méről, valamit az azt követő 
ünneplésről láthatnak össze-
fogla ló t . Nyolc óra után 
Nyemcsok Éva r ipor t j a a 
benzin árának alkotóelemeit 
taglal ja, majd Jeszenszky 
Zoltán egy közelmúltban le-
leplezett garázda társaság 
ügyletei tárja fel. Az adásból 
természetesen nem hiányzik 
majd a j á t ék , a nézők a 
493-693-as és a 424-647-es 
számon jelentkezhetnek. 

Az oldal Szeged 
Megyei Jogú Város 

Önkormányzatának 
támogatásával készült. 

Szerkesztő: 
Kisimre Ferenc 

bor. S azonnal hozzá is tette, 
hogy már az elmúlt hét folya-
mán tárgyalt a város a Sie-
mens, az IBM cégekkel, ame-
lyek az itteni befektetési le-
hetőségekről informálódtak. 

- A turizmus legalább 
ennyire fontos számunk-
ra... 
- Sok idegenforgalmi össze-

jövetelen elhangzik, hogy a tu-
rizmus a legdinamikusabban 
fejlődő gazdasági ágazat. Saj-
nos, Szeged ezt az utóbbi 10 
évben nem igazán érezte. A 
statisztikai mutatók ezt egyér-
telműen alátámasztják. Az el-

Néhány nappal ezelőtt 
Újhelyi István szocialista 
képviselő közleményt jut-
tatott el a helyi médiu-
mokba , kérve annak 
közzétételét. Ebben Újhe-
lyi azt írja, hogy a priva-
tizációs elképzeléseket bí-
ráló ki jelentései miatt 
szüntette meg tagságát a 
közgyűlés az önkor-
mányzat családvédelmi 
és szociális bizottságá-
ban, illetve a szociális, 
gyermek- és családvédel-
mi közalapítvány kurató-
riumában. 

Bartha László polgármester 

N e g y e d s z á z a d d a l 
ezelőtt kezdődött a két 
nagyváros . Szeged és 
S z a b a d k a könyvtárai-
nak és könyvtárosainak 
rendszeres együttműkö-
dése. Kapcsolataik ko-
rábban is voltak, de a 
történelem viharai által 
ezek a kapcso la tok 
többször is ellehetetle-
nültek, azután megsza-
kadtak, úgyhogy a lel-
kes könyvtárosoknak új-
já kellett őket éleszteni. 
A minap Szegeden, a So-
mogyi-könyvtárban, fel-
o lvasóü lés keretében 
emlékeztek meg a ne-
gyedszázados kapcsola-
tokról. 

Az összejövetelen a részt-
vevők előtt Plankos Judit, a 
Szabadkai Városi Könyvtár 
igazgatója a könyvtár rendelte-
téséről beszélt a többnyelvű 
környezetben, valamint a So-
mogyi-könyvtárral való 25 
éves együttműködés történe-
téről, Kunkin Zsuzsanna, a 
könyvtár tanácsosa, Milkó Izi-
dor, neves könyvtáralapítóról. 
Kovács Erzsébet könyvtáros 
pedig a hálózati központ fel-

múlt évben még bomba rob-
bant a jugoszláv határ túlol-
dalán, a politikai stabilizálódás 
nem indult meg a szomszédos 
országban, az autópálya még 
nem ért el hozzánk, szóval nem 
vagyunk ma sem valami fényes 
helyzetben. Ennek ellenére 
megteszünk mindent, hogy a 
meglévő adottságok felhaszná-
lásával fejlesszük ezt az ágaza-
tot. Speciális turisztikai terüle-
tekre összpontosítunk. 

- Melyek ezek a területek? 
- Elsősorban a gazdasági, a 

tudományos és kulturális régió-
központi szerepből adódó le-

a következőket válaszolja a 
képviselő vádaskodására: 

„ Újhelyi István képviselő úr 
kijelentései mélységesen meg-
döbbentettek. Az önkormány-
zati képviselők rendszeresen 
havi díjazás ellenében vesznek 
részt a szakbizottságok munká-
jában. Súlyos morális kérdés-
nek tartom, ha ennek ellenére 
valaki rendszeresen hiányzik 
az ülésekről. Újhelyi képviselő 
úr a tavalyi és az idei évben a 

adatairól tartott ismertető be-
számolót a szegedi könyvtáro-
soknak. 

Bevezető előadásában Gyu-
ris György, a Somogyi-könyv-
tár igazgatója, az intézmények 
negyedszázados együttműkö-
déséről beszélt. A két város 
életében fellelhető érdekes tör-
ténelmi párhuzamokkal ismer-
tette meg a hallgatóságot. Fej-
tegetéseiben kitért arra is, 
hogy a XIX. század első felé-
ben például a szabadkaiak 
Szegeden a Grün Nyomdában 
nyomtatták magyar és szerb 
nyelvű kiadványaikat, ugyan-
akkor a szabadkaiak előszere-
tettel íratták gyerekeiket a pia-
ristákhoz. A két város közötti 
kapcsolatok mélységét fémjel-
zi az a gesztus, amelyet a sza-
badkai elöljáróság tett 1879-
ben, amikor Szegedet romba 
döntötte az árvíz: a szabadkai-
ak királyi várossá avatásuk 
százéves évfordulójára szánt 
pénzt a szegediek megsegíté-
sére adták! 

A könyvtárak együttműkö-
déséről szólva elmondta, hogy 
a könyvállomány-gyarapítástól 
kezdve az írók, költők cseréjé-
ig, minden területen 
együttműködött a két intéz-

hetőségek. A konferenciaturiz-
mus az említettek dacára ko-
moly eredményeket mutatott 
fel eddig, s a mostani jelekből 
ítélve ez továbbra is így lesz. 
A bevásárlóturizmus szintén 
jelentős. Budapest után Szege-
den van a legtöbb bankfiók, 
komoly pénzügyi forgalom 
bonyolódik itt le, a külföldi 
kereskedelmi és bankképvi-
selők itt találkoznak, néhány 
napig a mi vendégszeretetün-
ket élvezik. Idén több mint 
180 tudományos konferencia, 
szeminárium és egyéb össze-
jövetel lesz Szegeden. Ez ön-

bizottság harminc üléséből ti-
zenkettőn vett részt. Vélemé-
nyem szerint ilyen körülmé-
nyek között a bizottsági tagsá-
gért járó juttatásokat nem illő 
elfogadni. A morális kérdése-
ken túl a bizottság működését 
is veszélyeztette távolmaradá-
sával. Szegeden a kiadások ra-
cionalizálása érdekében az ön-
kormányzati bizottságok lét-
számát minimalizáltuk, (gy 
nincsenek külső tagok. Ha egy 

mény. Szeged és Szabadka 
testvérvárossá válásával szoro-
sabbak lettek a könyvtárak kö-
zötti kapcsolatok is. Mint mon-
dotta, még a nehéz időkben is 
(mint amilyenek az elmúlt év-
ben köszöntöttek szomszé-
dunkra), az együttműködés to-
vább folytatódott, s folytatódik 
napjainkban is. 

Plankos Judit, a Szabadkai 
Városi Könyvtár igazgatója az 
intézménynek a multinacioná-
lis környezetben való szere-
péről beszélt. Mint mondotta, a 
szabadkai polgárok többsége 
anyanyelve mellett beszéli a 
vele élő más nemzetek nyelvét. 
így azután a magyar, bunye-
vác, szerb populációnak külön-
külön megfelelő könyvtári 
anyagot biztosítanak, de szá-
molni kell azzal, hogy az emlí-
tettek miatt mindig több könyv 
kell az állományban, mert a 
többnyelvűség miatt nagyobb 
az érdeklődés irántuk. Plankos 
szerint a szabadkai intézmény 
kielégíti a magyar anya-
nyelvűek igényeit, csakúgy, 
mint az azonos környezetben 
élő más nemzetiségűekét is. 
Ezen felül a szabadkai könyv-
tárhoz tartozó területen élnek 
cigányok, macedónok és zsi-

magáért beszél. A szabadtéri 
játékok és kísérőrendezvényei, 
a bor- és sörfesztivál, valamint 
a nemzetközi vásár nagyszá-
mú közönséget vonz a város-
ba. A sportversenyek szintén. 
Idén például 3 nagy rendez-
vény lesz nálunk: a motorcsó-
nak EB, a kajak-kenu világku-
pa, a pénzdíjas maratoni futó-
verseny. Meg még 25 más ver-
seny. 

- A város központjában 
még mindig folyik az 
(át)épitkezés. 
- Tudom, hogy ez kelle-

metlen mindannyiunk számá-
ra. Aki eljön Szegedre, látja, 
hogy nem háborús filmet for-
gatunk, hanem tatarozzuk az 
épületeket. Ennek az eredmé-
nye az lesz, hogy a belváros 
űjból ragyogó tisztasággal fo-
gadja majd a vendégeket. Idén 
elkészül a Kárász utca és a 
Klauzál tér díszburkolata is. 
Megnyílik ismét a Virág cuk-
rászda... 

- Az idegenforgalom szer-
vezettsége eddig nem volt 
valami magas szinten. Mit 
tettek ennek javítása érde-
kében? 
- Tavaly létrehoztuk a Sze-

ged és Térsége Turisztikai 
Szolgáltató Kht.-t. A város tu-
risztikai szolgáltatásairól ad 
hasznos információkat az or-
szág más, csaknem 100 ilyen 
irodájának, s azoknak, akik 
hozzánk érkeznek. Idén továb-
bi turisztikai pavilonokat állí-
tunk fel, amelyek egyúttal 
rendőri segítséget is nyújtanak, 
tehát a polgárok és az ide láto-
gatók biztonságát szolgálják. 
A közlekedési jegyirodákat is 
bekapcsoljuk ebbe az informá-
ciós szolgálatba, szórólapokkal 
látjuk el őket. 

K. F. 

képviselő tartósan hiányzik az 
ülésekről, szavazóképtelenség 
miatt lehetetlenné válhat annak 
működése. Elsősorban ezt a 
szempontot vettem figyelem-
be, amikor a képviselő úr 
visszahívását kezdeményez-
tem. A döntésnek kár politikai 
vonatkozásait keresni. Ezt a lé-
pést megtettem volna akkor is, 
ha a polgármestert támogató 
frakciók bármely képviselőjé-
nél hasonló negatív jelensége-
ket tapasztalok. Újhelyi István 
képviselő úrnak a rágalmak he-
lyett az MSZP szavazói előtt 
kellene elszámolnia közgyűlési 
és bizottsági hiányzásairól." 

Bartha László 

dók is, az ő olvasási igények-
nek szintén eleget kell tenniük. 
Az idén 110 éves intézménynek 
különben 14 fiókintézménye 
van a környező településeken, 
amelyek új, különösképpen 
magyar nyelvű könyvekkel való 
feltöltése nagy nehézségbe üt-
közik. Az újvidéki Fórum 
Könyvkiadó megszüntette a 
magyarországi kiadványok im-
portját, így immáron csak arra 
támaszkodhatnak, hogy az itte-
ni k ö n y v t á r a k t ó l , k i a d ó k t ó l , 
szerzőktől kapnak támogatást. 

A szabadkai testvérintéz-
mény vezetője beszámolt arról, 
hogy a tavalyi események után 
egyre mélyülő gazdasági vál-
ság őket is sújtotta. Olyannyi-
ra, hogy nem tudták megvásá-
rolni a helyben megjelenő napi 
sajtót sem, ami egy könyvtár 
esetében elengedhetetlenül 
fontos. Az ottani fogorvosok 
siettek segítségükre és fedezték 
az újságvásárlás költségeit! 

Ami viszont a tengernyi 
probléma közepette is biztató 
jelenség: növekedett a könyv-
tár olvasóinak száma, mondot-
ta előadásában Plankos Judit, a 
Szabadkai Városi Könyvtár 
igazgatója. 

Kisimre Ferenc 

Munkatársunktól 
Az Amerikai Déli Baptista 

Szövetség, a Magyar Baptista 
Szövetség és a Szegedi Bap-
tista Gyülekezet anyagi segít-
séget ajánlott fel a tiszai ci-
ánszennyezés miatt munka és 
megélhetés nélkül maradt ha-
lászoknak. A Tisza Halászati 
Szövetkezet 29 tagja egy-egy 
10 000 forint értékű élelmi-
szercsomagot kap, valamint a 
halászok gyermekeinek jövő 
tanévi iskolai vagy óvodai ét-

keztetésének költségét is a 
baptisták vállalták magukra. 
Az adomány összértéke 1 
125 000 forint, melyet a fel-
ajánlók a Tápéért Alapítvá-
nyon keresztül juttatnak el a 
rászorulóknak. Az alapítvány 
az é le lmiszercsomagok 
összeállításában is felajánlot-
ta segítségét, valamint vállal-
ta, hogy a következő tanév-
ben minden hónapban átutal-
tatja az étkeztetés költségét 
az óvodákba és iskolákba. 

Szabadkaiak a Somogyiban 

Százszorszép 
táncforgatag 

Munkatársunktól 
Szombaton délelőtt a 

Dóm téren harminc hazai 
és egy külföldi tánccso-
port részvételével meg-
nyílt a hétfő estig tartó 
X. Országos Gyermek és 
Ifjúsági Néptáncfesztivál. 

A dóm lépcsői előtt 
először a rendezvényt szer-
vező Százszorszép Gyermek-
ház igazga tónője , Orbán 
Hedvig üdvözölte a több száz 
népviseletbe öltözött fiatal 
táncost, majd Gyulay Endre 
megyéspüspök mondott kö-
szöntőt. Elődjére, Szent Gel-
lértre emlékeztetett, aki ma-
gyarországi utazásai közben 
az egyik éjjel a szálláshelyén 
gyönyörű dalt hallott. Egy 
asszony énekelt, miközben a 
malomkövet hajtotta. Amikor 
Gellért a kísérőjétől megtud-
ta, azért énekel az asszony, 
hogy könnyebben menjen a 
munka, megjutalmazta a cso-
dálatos dalért. A Szeged-Csa-
nádi egyházmegye minden 
püspöke megbecsülte a ma-
gyar kultúrát - hangsúlyozta 
Gyulay Endre - örül, hogy 
ma is ilyen sok fiatal szereti a 
magyar éneket és az igaz ma-
gyar erőt hirdető táncot. 

A fesztivál programja a 
ház igazda Százszorszép 
Gyermekház Babszem tánc-
csoportjának műsorával in-
dult: Tamás Zsuzsa Kalocsai 
gyermekjátékok és táncok 
című koreográfiáját adták elő 
a szegedi kisiskolások. Rövid 
össztánc után az együttesek 
menettáncai és énekléssel vo-
nultak át a Kálvin térre, 
ahonnan különbuszokkal az 
Ópusztaszeri Nemzeti Törté-
neti Emlékparkba mentek. 
Az ottani bemutatkozás után 
vasárnap a Szegedi Nemzeti 
Színházban a táncegyüttesek 
bemutató előadásaival folyta-
tódott a fesztivál, amelyen a 
következő csoportok vettek 

részt: Kardos István Nép-
tánccsoport (Apátfalva), Ma-
ros Táncegyüttes Margaréta, 
Boróka és Boglárka csoportja 
(Makó), Fuszulyka Néptánc-
csoport (Hódmezővásárhely), 
Fonó Táncegyüttes utánpót-
lás csoportja (Üllés), a Liszt 
Ferenc Ének-zene Általános 
Iskola néptánccsopor t ja 
(Hódmezővásárhely), Szeged 
Táncegyüt tes Alapítvány 
Alapfokú Művészeti Iskola, 
Rózsa Néptáncegyüttes (For-
ráskút), Kis-Borica Tánc-
együttes - Alapfokú Művé-
szeti Iskola (Szeged), Alföld 
Táncegyüttes Gyermekcso-
portja (Csongrád), Babszem 
Tánccsoport (Szeged), Rókus 
I. sz. Általános Iskola 4./a 
osztálya (Szeged), Mórahal-
mi Alapfokú Művészeti Isko-
la Néptánc és utánpótlás cso-
portja, Bihari Aprók Tánc-
együttes, Kissziporka Tánc-
együttes és Kis-Csepel Tánc-
együttes (Budapest), Sárvíz 
Táncegyüttes (Aba),- Széche-
nyi István Általános Iskola 
Néptánccsoportja (Kiskun-
majsa), Csimpolya Néptánc-
együttes, Tádé Néptánccso-
port, Kenderkóc Táncegyüt-
tes (Püspökladány), Bethlen 
Gábor Református Iskola 
Néptánccsopor t ja (Török-
szentmiklós) , Corvinka 
Táncegyüttes (Szolnok), Ga-
rabonciás Táncegyüttes (Ko-
márom), a Sárospataki 
Táncművészeti Iskola Ifjúsá-
gi Néptánccsoportja és Ör-
dögszövő Gyermektánccso-
portja, Tavasz Táncegyüttes 
(Medgyesegyháza) , Edei 
Nachtigal Német Nemzetisé-
gi Tánccsoport (Elek) és a 
horvátországi Trogír Ifjúsági 
Néptánccsoportja. 

Ma, hétfőn 10-től 12 óráig 
bemutató előadások lesznek 
a Szegedi Nemzeti Színház-
ban, ahol 17 órától rendezik 
meg a fesz t ivál t záró gá-
laműsort. 

Ifjú táncosok a szombati Dóm téri megnyitón. 
(Fotó: Nagy László) 
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A polgármester 
reagál 


